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Kdo žije správně, tomu ukážu Boží spásu. (Žalm 50) 

NEDĚLNÍ EVANGELIUM (Mt 9, 9-13) 
Když Ježíš šel (ze svého města) , uviděl v celnici sedět člověka, který se jmenoval Matouš. A řekl 
mu: „Pojď za mnou!“ On vstal a šel za ním. Když byl Ježíš u stolu v (jeho) domě, přišlo mnoho 
celníků a hříšníků a zaujali místo u stolu s ním a jeho učedníky. Když to viděli farizeové, řekli jeho 
učedníkům: „Proč váš Mistr jí s celníky a hříšníky?“ On to zaslechl a řekl: ‚Lékaře nepotřebují 
zdraví, ale nemocní. Jděte a naučte se, co znamená: ‚Milosrdenství chci a ne oběť.‘ Nepřišel jsem 
totiž povolat spravedlivé, ale hříšníky.“ 

KRÁTKÉ ZAMYŠLENÍ  
Ježíš k sobě povolával lidi, aby je uzdravil. A tedy společenství, které se k němu obrací, by proto 
mělo být – především – místem, kde se lidé mohou stát zdravými: lidé, kteří byli ve svém životě 
zranění, kteří zažili selhání a kteří nyní hledají novou orientaci a pomoc k životu. A proto církev, 
v níž už nenacházejí místo neúspěšní a v níž se hříšníci necítí bezpečně, která – pokud to ještě 
trochu vyhrotíme – která nemá místo pro znovu sezdané nebo svobodné rodiče a v níž jsou kněží, 
kteří už nemohou vykonávat své povolání, označováni takřka za odpadlíky, církev, která jde spíše 
za poslanci a manažery než za dělníky, nezaměstnanými, bezdomovci, taková církev by byla vším 
jiným než společenstvím Ježíše Krista. Nemocnice, která přijímá jen zdravé lidi, se míjí svým 
účinkem a neměli bychom se divit, když ji nakonec zavřou. A v této paralele, i Ježíš přišel povolat 
hříšníky, ne spravedlivé, protože věděl, že lékaře nepotřebují zdraví, ale nemocní. A těmi 
nemocnými jsme my! Ale v církvi, která je postavena na tomto Ježíši Kristu, není taková nemoc 
žádnou ostudou, v takové církvi není neúspěch koncem světa. V Jeho církvi, v této polní 
nemocnici, jak říká papež František, se nemusím tajit tím, že i já potřebuji tohoto lékaře.  

PŘÍŠTÍ NEDĚLI: Mt 9, 36-10, 8   Zavolal dvanáct učedníků a poslal je. 

SLOVO KŘESŤANA – SLOVO K ZAMYŠLENÍ A K POVZBUZENÍ 
Vidím jasně, že církev dnes nejvíce potřebuje schopnost hojit zranění a rozehřívat srdce věřících, 
tedy schopnost přiblížení a spříznění. Vidím církev jako polní nemocnici po bitvě. Je zbytečné ptát 
se těžce zraněného, zda má zvýšenou hladinu cholesterolu či cukru! Je třeba léčit jeho rány. 
Potom můžeme mluvit o všem ostatním. Hojit zranění, hojit rány... A je třeba začít zezdola. Církev 
se někdy dala uzavřít do maličkostí, do malých předpisů. Nejdůležitější je však první zvěst: ‚Ježíš 
Kristus tě spasil!‘.  A služebníci církve musejí být především služebníky milosrdenství. Například 
zpovědník je neustále vystaven riziku být buď rigoristou nebo laxistou. Ani jeden z nich není 
milosrdný, protože nikdo se doopravdy neujímá konkrétního člověka. Rigorista si myje ruce, 
protože jej odkazuje na přikázání. Laxista si myje ruce, neboť jednoduše prohlásí, že „to není 
hřích“ a podobně. Lidé musejí být doprovázeni, rány je třeba hojit. Jak zacházíme s lidem Božím? 
Sním o církvi Matce a Pastýřce. Služebníci církve musejí být milosrdní, ujímat se lidí, provázet je 
jako milosrdný samaritán, který svého bližního omývá, očišťuje a pozvedá. To je čiré evangelium. 
Bůh je větší než hřích.  

(Rozhovor s papežem Františkem v časopise italských jezuitů Civilta Cattolica, 20.9.2013; dle 
radiovaticana.cz)  



SVÁTKY V TÝDNU 11.6.2023 – 18.6.2023 
▪ Neděle  11.6. Bruno / sv. Barnabáš (10. neděle v mezidobí) 
▪ Pondělí 12.6. Antonie / sv. Jan z Fakunda  
▪ Úterý  13.6. Antonín / sv. Antonín z Padovy  
▪ Středa  14.6. Roland / sv. Anastáz  
▪ Čtvrtek  15.6. Vít / sv. Vít  
▪ Pátek  16.6. Zbyněk / sv. Benon (Zbyněk) (Slavnost Nejsvětějšího srdce Ježíšova) 
▪ Sobota  17.6. Adolf / sv. Řehoř Barbarigo (Památka Neposkvrněného srdce Panny Marie) 
▪ Neděle  18.6. Milan / sv. Marina (11. neděle v mezidobí) 

VYBĚR Z KATECHISMU –  Komu věřím 
Vírou v Boha - Stvořitele (jak říkáme Otce) se křesťané shodnou s věřícími řady dalších náboženství. Vírou 
v to, že tento Bůh poslal na svět Ježíše, se křesťané prakticky definují. Věřit vedle Otce a Syna ještě 
v Ducha, kterého první křesťané téměř hmatatelně zakoušeli, je pro dnešní křesťany asi nejtěžší. 
V katechismu v odst.152 čteme: 
Nelze věřit v Ježíše Krista, jestliže člověk nemá podíl na jeho Duchu. Právě Duch svatý zjevuje lidem, kdo 
je Ježíš. Vždyť „jenom pod vlivem Ducha svatého může někdo říci: ´Ježíš je Pán´“ (1Kor 12,3). 
„Duch totiž zkoumá všecko, i hlubiny Boží. … Tak ani Boží nitro nezná nikdo, jen Duch Boží“ (1Kor 2,10-
11). Jen Bůh úplně poznává Boha. Věříme v Ducha svatého, protože je Bůh. 
Církev nepřestává vyznávat svou víru v jediného Boha: Otce, Syna a Ducha svatého. 
Předcházející odst.150 je pak zahájen větou: … Víra je především osobní přilnutí člověka k Bohu;… 
Zameditujme si sami nad sebou: K čemu/komu jsem přilnul já? Znám se s Duchem svatým?   

AKTUALITY Z FARNOSTI  
V neděli po mších svatých zveme do farní setkávárny naproti bočnímu vchodu do kostela. 
V pátek opět zveme na adoraci po mši svaté v 8 hodin a v 15 hodin na modlitby k Božímu 

milosrdenství (viz https://www.kmbm.cz/bozi-milosrdenstvi/korunka/). 

AKTUALITY OBECNÉ  
Klub Cyrilometodějské křesťanské akademie v Olomouci zve všechny zájemce na přednášku 

Jany Jochové z Aliance pro rodinu s tématem „Tradiční rodina ve společenské konfrontaci a 
dialogu“. Setkání v sále arcibiskupské kurie (Biskupské nám. 2) se uskuteční ve středu 
21.6.2023 od 17:00. 

Svatý Kopeček u Olomouce přivítá v So 17.6.2023 v čase 10:00 – 15:00 na duchovní pouti Romy 
z Moravy i Čech. Romská pouť (letos již 25.) je ojedinělou duchovní a společenskou akcí                      
v České republice. Hlavním celebrantem bude již potřetí biskup Václav Malý. Při mši svaté zazní 
chvály, svědectví účastníků a také bude uvedeno scénické divadlo mladých Romů                              
ze Salesiánského střediska volného času Don Bosco z Ostravy. 

Z arcidiecézního Centra pro mládež vzešla před několika měsíci nejen k mladým lidem výzva 
modlit se za kněze, název projektu zněl „Adoptuj si kněze“. Dnes už má každý kněz v arcidiecézi 
svého věřícího, který se za něj modlí, a výzva se proto rozšiřuje také na bohoslovce a jáhny. 
Kdokoli by se k aktivitě chtěl připojit, může podle napsat na e-mail mladez@ado.cz. V odpověď 
mu bude zaslán e-mail, ve kterém bude text modlitby i jméno náhodně vylosovaného jáhna nebo 
bohoslovce z naší arcidiecéze. 

V Po 12.6.2023 v 18 hodin se bude v kině Metropol promítat dokument Katedrála o Josefu 
Galleovi, který v roce 1961 začal na předměstí Madridu budovat „svoji“ katedrálu 
z recyklovaných materiálů a zasvětil jí potom celý zbytek svého života. Viz též 
https://www.katyd.cz/zpravodajstvi/katedrala-jako-pribeh-radikalni-viry.html.  

KOUTEK MOUDROSTI 
Chtěj co umíš, pak dosáhneš, co chceš.  
(Friedrich Rückert) 

Chcete dostávat Svatomořický zpravodaj v elektronické podobě na Vaši emailovou adresu? Stačí napsat email 
s předmětem SZ-přihlásit na svatomoricky.zpravodaj@seznam.cz. Pro odhlášení pak pošlete zprávu s předmětem 

SZ-odhlásit.  Farnost Svatého Mořice Olomouc  sv. Mořic Olomouc 
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